

## **2nd IPA World Young Police Officer Seminar Brisbane, Queensland, Australia, April 22-27, 2013.**

It was a cold snowy April day when we packed up our bags for the trip of a lifetime. We were heading to Brisbane, Queensland Australia for the 2<sup>nd</sup> World Young Police Officer Seminar.

After getting delayed out of Regina, caught in a snowstorm in Denver, losing our luggage, getting stranded in Los Angeles for an extra day and getting rerouted through Melbourne, we finally made it to Brisbane. We were met with a warm welcome from our friend Daniella whom we had met in Israel at the IPA World Congress, last September.

While it took us an extra day to get to our destination, which meant an extra to adjust to the time change, we eagerly awaited the start of the Seminar.

Sunday morning, we met up with friends of a mutual friend, who live in Northern Queensland. Les, who is a Queensland Police Officer, and his wife Cindy, met us for coffee at a local Brisbane market. Les and Cindy had visited Regina, Canada and the RCMP Training Academy a few years ago.

Later that day we changed into our Welcome package "Aussie" T-shirts and flip flops, for the seminar "Meet and Greet". We headed to the rooftop of the Queensland Police Credit Union to enjoy some tapas, meet other seminar candidates and take in a warm, beautiful evening under the Southern Hemisphere sky. There were 61 candidates from 32 countries. We knew some of the candidates from our previous IPA trips to Israel and Washington DC. Others were new acquaintances.

Monday morning, we headed to Parliament House for the official opening of the Seminar. We were greeted by some of the local officials, including the Queensland Police Commissioner's delegate. After some group photo in the foyer and in the courtyard, it was off to the Queensland Police Brisbane District Headquarters for an exciting day of presentations and guest speakers.

We heard from front line officers who were on the ground during the New Zealand earthquake (2011). Other presentations included topics such as; drug importation, clandestine labs, disaster victim identification, traffic services, roadside drug testing and new technologies being developed for use by Queensland Police Services.

The presenters were very dynamic and informative. It was interesting to see the similarities and differences emerge, between our police agencies in Canada and Australia respectively. After a busy first, the evening was capped with a Mayoral reception and dinner at City Hall.

Tuesday, we headed to the Department of Community Safety in Kedron Park. There, we heard presentations on cyber crime, identity theft and outlaw motorcycle gangs. We heard about one of Australia's most significant takedowns of online child exploitation. It was truly amazing to see the dedication and leadership that was demonstrated by those officers who were involved in the investigation.

We also heard a very interactive presentation on Aboriginal policing and Multiculturalism in Australia. Through a series of questions, the presenter initiated many discussions between delegates, in regard to their home country's policies and expectations in regards to policing minority populations.

It was interesting to hear the different perspectives. Some had very right wing approaches to policing minority communities, including varying opinions on the application of human rights in policing.

An interesting discussion I had with a delegate was about the importance and value we place on our Charter rights in Canada, and the influence it has on our policing methods. One delegate commented that, although their country indeed had an Act of Parliament similar to our Charter, they had never been instructed to study it as part of their police training.

Wednesday, we headed to Noosa, north of Brisbane, where we attended the Tigers' Australian Football Club stadium: Very impressive. Did you know that Australian Football is a made up mixed type of game: A little bit rugby, a little bit soccer and a little bit American Football? Still too rough a game for me though. Gene tried his luck with the game ball. Needless to say, it's not a comfortable game to play while in uniform. He's decided to stick to hockey. "Something a little less painful", he says.

Next, we had a wonderful presentation by Noosa North Coast Police on their Search and Rescue procedures. As an introduction to land searches, volunteers from the Reptilian and Wildlife rescue services gave us an up close and personal contact with 2 of Australia's deadliest snakes, 1 python, a baby wallaby and baby possum. Gene the "Crocodile Hunter" took the opportunity to hold the python wrapped around his neck and shoulders. I preferred to hold the camera.

Then it was off to the Noosa Headlands for a water rescue demonstration, using boats, personal watercrafts and a helicopter. Very cool demo, with a rescuer repelling from the helicopter and landing on the vessel in distress. I had the pleasure of being chosen as one of 2 delegates to be interviewed with two of the local news stations about my experience at the seminar. It was an honor to represent, not only the Seminar group, but also Canada and the RCMP on this occasion.

After lunch, it was an awesome demonstration in whip cracking. Yes, a real whip. One of our organizers happened to have an interesting hobby and as such, provided those who were willing, a chance to crack the whip. Not as easy as it looks. Our delegate from Norway found out the hard way, as he accidentally gave himself a free souvenir whip smacking on his shoulder. Poor fella...went down like a brick. Luckily, no long term damage, just a little ego bruising.

We trekked on to Woorooi, in the Noosa National Park, where we were introduced to Emergency position-indicating radio beacons (EPIRB) land searches. After a quick introduction to their procedures, we joined a simulated search.

Afterwards, it was off to the Etamogah Pub, in Palview. One watering hole, built in the old Western public house style. Several shops and eateries, providing locally made specialties. Here, it was home made ice cream, fudge, pies, candles, crafts and souvenirs. Due to our exciting day, we had run a bit late in our schedule and made it back to our hotel, 1 1/2 hours later than expected. Gene decided to get some take out dinner to bring back to the room. Well....I remember him saying goodbye and leaving the room.....zzzzzzzzzzzz. Tomorrow was going to be a very busy day, planned to start at 4am.

Thursday was a special holiday in Australia. ANZAC day. Stands for: Australia New Zealand Army Corps. This is a celebration much like our Remembrance Day in November. "The Spirit of ANZAC was born in the pre-dawn darkness of Sunday 25 April 1915, when, at 4:28am, the first ANZAC's leapt ashore at Gallipoli in Turkey" ANZAC Day Dawn Service Combined Committee 2013

At 4am we walked to ANZAC Square to celebrate the annual Dawn Service. We had little idea of what we would find. On this day, we made history. It was the first time ever, that the IPA takes part in this yearly event. Thousands of people walked to the square to attend the service. After several prayers, the laying of the wreaths, and several familiar musical pieces, such as: Last Post and Reveille, the ceremony was capped with the singing of the New Zealand and Australian national anthems. It was a very patriotic and moving event.

Later that morning, we participated in the ANZAC day parade. Now I've been to several parades. I mean long parades. I mean Toronto Santa Claus parade size. But never, in my life did I ever imagine how large a parade could be. In this case, there were no floats, just contingents of various active and veterans corps.

As we waited for our turn to march, we met several individuals who recognized our Red Serge uniforms and came to thank us for attending their special event. Interestingly enough, many were Canadians who had immigrated to Australia. We met people from Calgary, Prince Rupert, Sault-Ste-Marie, North Bay...etc... Gene and I were likely in over 1000 photographs that day. More photos than were taken at our wedding. Children and adults alike, asking for photos and thanking us for being part of what is considered to be one of their most important Holidays. It was very humbling.

There were a total of 104 contingents of marchers. We were 54th. As we marched through the streets of Brisbane, we were met with several cheers: "Look! The Canadians!", "Hurray Canada!" "OMG! Those are real Mounties!", "Woohoo Canada!" and so on. This continued for the entire parade. We were honored when recognized by the Governor herself. Where upon our group's salute to her, we heard: "Aren't those Canadian Mounties?" she asked her Aide-de-Camp. I was close enough to make eye contact, smile proudly and give her a wink in acknowledgement to her comment. She smiled back. It was a moment to remember.

After the parade, it was a quick change into some casual clothes, a nice lunch at the hotel pool patio, then off to our next adventure. Bridge Climbing. Yes it does sound a

bit daunting, doesn't it? We headed to the Story Bridge adventure where we climbed atop a bridge, which sits 85m off the street, and crosses the Brisbane River. It was an awesome trek. See some interesting information about the climb at: <http://www.storybridgeadventureclimb.com.au/>

Upon completion of this activity, we gathered at the park near the river, underneath the bridge, where we gathered for a lamb spit roast. Soon it was time to head back to the hotel, and prepare for our last day of the Seminar. At this point, we were wondering what else we could possibly fit into an already super awesome week.

Friday started with a drive to the Queensland Police Training Academy. Our group was divided into two, whereby one group enjoyed a workshop on critical incident stress and resilience, while the other group attended scenario-based training facility. A Queensland Police Sergeant spoke of his critical incident stress, from being shot point blank, in the face, by his assailant. He spoke of the many challenges he encountered throughout his recovery and return to work, not to mention the numerous surgeries he underwent to reconstruct his skull, jaw and teeth. .

Afterwards, it was off to the scenario based training (SBT). I've been looking forward to this, all week. I've been curious just how similar our training is, in using this approach to learning. We were suited up with safety equipment, similar to what we use in Canada. We were then taken into the scenario training area, briefed on our call, and sent in to affect the simulated arrest. When it was all said and done, the scenario was very successful. In the debrief, I was asked to articulate my actions. When I finished my spiel, the 3 instructors looked at each other oddly. One finally said: "Well that was pretty much textbook!" I then revealed my little secret to them: That I'm a qualified instructor in the field of Police and Public Safety. "Oooohhh. That explains it" they laughed.

Upon reuniting with the other group, we hurried off on our buses, down to the Water Police Station on the Brisbane River. There, we were transferred onto one 10m rigid hull inflatable boat (Zodiac) and another covered RHIB. We headed off to meet with the mother ship, a larger 23m long catamaran, similar to the RCMP patrol vessels on the West Coast, only much beamier (9meters wide). On our way, we encountered one casualty. Our friend Vitaly from Russia had the misfortune to losing his forage cap in the wind. Not to worry, old eagle-eye Kikcios are on duty. After a quick man-overboard drill in the brown murky waters, it seemed very unlikely it would have survived, and had surely sunk. As we decided to give up the search, something in the distance caught the corner of my eye. There it was, miraculously still floating. After that exciting rescue, it was on to the mother ship, where we enjoyed a very relaxing cruise up river towards our meeting place at a downtown wharf. We returned to our hotel to prepare for the semi-formal Gala.

We were pleasantly surprised and honored by the presence of several dignitaries in attendance at the Gala event. We had the pleasure of sitting with Gillian, a retired Queensland Police Inspector who now sits on the Force's Advisory Board and her husband Powell.

They had spent several months travelling in Canada. Gillian stated she had even been to Moosonee and Moose Factory in James Bay. For those who don't know where that is, Google it. It's not the most common tourist destination, I can assure you.

After a delicious 3 course meal, we had the opportunity for one last group picture. After a week filled with adventure and friendship, the seminar was officially coming to an end. It's with the entertainment of the wonderful Australian Celtic band called: "Murphy's Pigs" that we exchanged gifts and goodbyes between friends. What an awesome way to finish an awesome Seminar.

For more information and photos on the IPA 2<sup>nd</sup> World Young Police Officer Seminar check out the following sites:

[www.ipa-australiapolice.com.au](http://www.ipa-australiapolice.com.au)

[www.ipa-iac.org](http://www.ipa-iac.org)

[kikciosdownunder.wordpress.com](http://kikciosdownunder.wordpress.com)

## Version française

C'était par un mercredi d'avril et on frissonnait encore en raison du froid et de l'hiver qui perdurait. Nous étions dans les derniers préparatifs, destination: Australie, afin de vivre l'expérience d'une vie au cours de la 2e Conférence mondiale des jeunes policiers IPA (World Young Police Officer Seminar).

Je ne voudrais surtout pas débiter notre aventure sans une préface intéressante. Avant même de s'y rendre, notre trajet fut ralenti par une tempête de neige à Denver, au Colorado, la perte de nos valises, un délai du vol vers Los Angeles, puis enfin, nous avons raté notre vol de correspondance vers Brisbane. Malgré ce délai d'une journée, et un détour via Melbourne, nous sommes enfin arrivés à Brisbane. Nous avons eu le grand plaisir d'être accueillis à l'aéroport, par notre amie Daniella, rencontrée lors de notre voyage en Israël, en septembre dernier.

Nous étions bien excités à la perspective de pouvoir réaliser un voyage très mémorable. Après avoir retrouvé nos valises dans le terminal voisin de celui où nous sommes arrivés, il ne restait plus qu'à s'ajuster au décalage d'horaire et le tour serait joué.

Le lendemain de notre arrivé, nous avons rencontré un couple d'amis, d'amis mutuels, résidents du Nord de l'État de Queensland en Australie. Les et son épouse Cindy ont déjà visité le Canada et l'Académie de la GRC à Régina, en 2010. Ce fut une belle après-midi relaxante, grâce encore une fois, aux liens de l'IPA.

Dès l'heure du souper, nous adoptons le "look" australien avec un T-shirt et une paire de sandales fournis dans notre sac de bienvenue. Par la suite, on se rend sur les lieux du Queensland Police Credit Union afin de participer à l'accueil de tous les participants de la conférence. Sous un ciel clair et un temps doux et chaud, nous avons fait la connaissance des participants à la conférence. Nous avons rencontrés certains d'entre eux lors de nos voyages en Israël et à Washington aux États-Unis. D'autres étaient de nouvelles connaissances. En tout, il y eut 61 participants, venus de 32 pays.

Lundi matin, nous nous sommes dirigés vers la maison du Parlement de l'État du Queensland pour la cérémonie d'ouverture de la conférence. Nous fûmes accueillis par des membres fonctionnaires de l'État, entre autre, le délégué du Commissaire du Service de police de Queensland. Suite à une séance de photos souvenir de groupes, nous nous sommes dirigés vers le Quartier Général du service de police de Queensland, à Brisbane, où nous avons pu entendre plusieurs orateurs invités, entre autre, un officier du Service de Police de la Nouvelle-Zélande, poste à la frontière, lors du tremblement de terre à Christchurch, en 2011. Quel témoignage émouvant!

Par la suite, nous avons assisté à des présentations sur les sujets comme : l'importation et le trafic de drogue, les laboratoires clandestins, l'identification des victimes de désastres, le dépistage de drogues dans les contrôles routiers ainsi que les nouvelles technologies policières couramment utilisés par le service de police de Queensland.

Après cette journée intéressante, ce fut au Maire de la ville de Brisbane de nous accueillir à l'Hôtel de Ville pour un souper-réception.

Mardi, nous nous sommes dirigés à l'amphithéâtre du centre de sécurité communautaire de Kedron Park, en banlieue de Brisbane, pour d'autres présentations dynamiques et interactives. Cette fois-ci, les sujets ont touché la cybercriminalité, le vol d'identité, les groupes de motards, l'exploitation des enfants, le multiculturalisme et les communautés minoritaires et autochtones.

Je suis toujours émerveillée de voir la qualité du leadership et le dévouement des enquêteurs dans ces dossiers demandant un travail si ardu. S'il y a bien une cause commune des policiers du monde entier, c'est bien le dévouement dont on doit faire preuve le plus possible pour rendre justice aux victimes. À cette conférence, il était encore très évident de voir ces qualités déjà existantes chez nos jeunes policiers.

Mercredi, c'est à Noosa qu'on se rend pour la visite du Stade du club de football australien, les « Tigers ». Un fait intéressant est que les règlements du football australien sont un amalgame de ceux du rugby, soccer et football américain. Ce n'est surtout pas un sport pour les cœurs tendres, et particulièrement très peu confortable à le jouer en uniforme de police. Pour Gene, mon époux, c'est le hockey qu'il préfère davantage au football australien, admettant que ce semble être beaucoup moins douloureux!

Par la suite, nous recevons la visite du personnel du centre du refuge de la faune australienne. Afin de nous introduire aux méthodes de recherche et sauvetage, il fallait premièrement apprendre à connaître les bêtes qu'on pourrait possiblement rencontrer dans le « outback ». Ceci inclus : 2 vipères les plus meurtrières dans le monde entier, une espèce de python, un bébé wallaby et un possum. Tandis que Gene, « Chasseur de crocodile » pris l'opportunité de tenir le python autour de son cou, moi j'ai préféré m'en tenir au rôle de photographe.

Dans l'après-midi, ce fut une démonstration de sauvetage nautique à l'aide de

bateaux, moto-marines et un hélicoptère. Ce fut un démo très cool! En plus, je fus choisie, avec une autre déléguée à la conférence, pour donner une entrevue aux médias locaux à propos de mon expérience. Quel honneur que fût cette occasion de pouvoir représenter, non seulement mes collègues conférenciers, mais aussi le Canada et la GRC. Un autre moment inoubliable, parmi tant d'autres.

En continuant nos aventures, nous nous sommes rendus jusqu'à Woorooi, dans le parc national de Noosa, pour une démonstration de l'utilisation de Radiobalise de Localisation des Sinistres (RLS). Nous avons ensuite participé à une recherche simulée. Quelle journée remplie!

Au retour vers l'hôtel, nous nous sommes arrêtés pour un rafraîchissement et une collation de crème glacé, caramel, tarte faite maison et des souvenirs au marché du Pub Western Etamogah à Palmview. Après une journée si excitante, il nous restait qu'assez d'énergie pour se rendre à l'hôtel et relaxer. Je fus ravie lorsque Gene suggéra un souper à emporter, sauf que, lorsqu'il est parti chercher le repas, eh bien c'est la dernière chose dont je me souviens, avant que le sommeil m'envahisse.

Jeudi matin, la journée débuta très tôt. C'est un jour férié en Australie, la journée ANZAC (Australia New Zealand Army Corps). Une journée commémorative de l'invasion de Gallipoli en Turquie, le 25 avril, 1915 à 04h28. Cette célébration est similaire au Jour du souvenir, que l'on célèbre le 11 novembre.

À 04h00, nous avons marché jusqu'à ANZAC Square, pour le service de l'aube. Sans savoir ce qui nous attendait, à notre surprise, ils y avaient plusieurs milliers de personnes rassemblées. C'était un grand moment historique. C'est la première fois que l'IPA participait à cet événement. Après une cérémonie sobre mais chaleureuse, les hymnes nationaux de l'Australie et de la Nouvelle-Zélande furent chantés en chœurs par la foule. Ce fut un moment patriotique et très émouvant.

Plus tard dans la matinée, nous avons participé à la parade ANZAC qui fut le plus grand défilé que j'aie jamais vu de ma vie. Dans ce cas, il n'y avait pas de chars allégoriques, seulement des groupes de vétérans et des membres actifs de corps militaires variés, frontaliers et de support. En tout 104 groupes. Nous étions 54ème en ligne d'attente pour parader. En attendant notre tour, Gene et moi avons eu le plaisir de rencontrer plusieurs expatriés canadiens qui se sont présentés à nous, en reconnaissant notre tunique rouge. Il y avait des gens de Calgary, Prince Rupert, Sault-Ste-Marie, North Bay, etc... Plusieurs autres personnes nous ont approchés pour nous remercier de notre présence en cette occasion spéciale. D'ailleurs, nous avons pris la pose pour ce qui m'a semblé être pour plus de mille photos tout au long de cette parade. Je suis certaine que c'était encore davantage que le jour de nos noces !



Durant le défilé dans les rues de Brisbane, nous ne pouvions ignorer les cris de joie : « Look ! The Canadians » (Regardez! Ce sont des canadiens.) « Hurray, Canada! », « Oh my god! Are those real Mounties? » (Mon dieu, est-ce que ce sont des vraies polices montées?) « Woohoo Canada ! » Ces commentaires furent entendus tout au long du trajet. Ce fut également un honneur de se faire reconnaître par l'invité spécial, l'Honorable Gouverneure de l'Australie. Lorsque nous sommes arrivés devant l'estrade principale, où elle se tenait debout, je l'ai entendu demander à son aide-de-camps : « N'est-ce pas des membres de la Police Montée du Canada ?

J'ai eu, à ce moment-là, la chance de la saluer, puis lui lancer un regard pour lui sourire fièrement. Elle a souri en retour. C'est un moment mémorable dont je me souviendrai longtemps.

Suite à quoi, nous nous avons revêtu une tenue sport pour aller faire de l'escalade guidée sur le pont Story Bridge. Le pont s'élève à 85m au-dessus du sol et traverse la rivière Brisbane. Ce fut une expérience effrayante mais très amusante. Voyez le site web pour en savoir plus : <http://www.storybridgeadventureclimb.com.au/>

Après cette aventure unique, nous nous sommes réunis dans le parc sous le pont pour un souper d'agneau rôti à la broche. Quelle belle fin de soirée pour couronner une journée magnifique. En retour vers l'hôtel, on se posait bien la question : Après une semaine remplie de tels merveilles, qu'est-ce qu'il restera à accomplir demain ?

C'est alors que vendredi est arrivé. Nous sommes allés visiter l'Académie de police de Queensland. Le groupe fut divisé en deux en matinée. Chacun son tour, les groupes ont participé à des ateliers de gestion du stress d'un incident critique et de formation basée sur le scénario. Un Sergent du service de police de Queensland nous a rendu un témoignage concernant le fait de s'être fait tiré à bout portant dans le visage par son agresseur. Il a discuté des nombreuses épreuves qu'il a eu à surmonter pendant sa convalescence et lors de son retour au travail. Une présentation émotive qui frappe fort et qui surtout, nous fait réfléchir aux risques quotidiens du métier qu'on a choisi.

J'ai eu un intérêt spécial quant à la formation basée sur les scénarios, puisque dans mon poste actuel, je suis tout à fait immergée dans cette technique d'entraînement. Après avoir revêtu notre équipement de sécurité, on s'est fait lancé dans un scénario simulant une situation à haut risque. Lorsque le scénario fut complété, les facilitateurs m'ont demandé de faire mon explication d'ordre juridique. Lorsque j'ai terminé, les facilitateurs se sont lancés un regard plutôt surpris. Ils m'ont répondu que : ce semblait quasiment tiré du livre. C'est à ce moment que leur ai livré mon secret : je suis instructeur qualifiés de formation basée sur le scénario. Ils ont bien rit et m'ont par la suite invitée à regarder les autres scénarios en tant qu'observateur. En tout, ce furent des discussions très intéressantes.

En rejoignant l'autre groupe, nous nous sommes dirigés vers le poste de police

maritime, près de la rivière Brisbane. Là, nous avons monté à bord d'un bateau pneumatique à coque rigide qui nous a transporté vers le vaisseau-mère, un catamaran, d'une longueur de 23m avec faisceau de 9m. Après une croisière relaxante, nous sommes retournés au quai et par la suite, à l'hôtel pour se préparer pour le gala de fermeture de la conférence.

Nous avons eu l'agréable surprise de partager notre soirée avec des invités et dignitaires spéciaux qui étaient parmi nous pendant le repas. Gillian, officier à la retraite, du service de police de Queensland, siège maintenant sur le comité consultatif du même service. Gillian et son époux Powell ont visité le Canada et se sont même rendus jusqu'à Moose Factory dans la Baie James. Pour vous qui ne connaissez pas l'endroit, je vous assure que, dû à l'isolement, ce n'est pas une destination des plus populaires.

Pour finir la soirée et couronner une semaine exceptionnelle, c'est le groupe celtique « Murphy's Pig » qui nous fournit le divertissement musical. C'est avec des salutations émotives et des promesses de retrouvailles que se termine une semaine si impressionnante et surtout inoubliable !

L'expérience culturelle est sans égale et les réseaux d'amitiés établis dans un tel environnement sont pour la vie. C'est une expérience que je recommande fortement aux jeunes policiers. Cette sorte d'expérience ne peut que bénéficier les services de police en offrant la chance à leurs membres d'épanouir leur carrière au plan international.

Pour de plus amples renseignements et voir des photos de la conférence, visitez les sites web suivants :

[www.ipa-iac.org](http://www.ipa-iac.org)

[www.ipa-australiapolice.com.au](http://www.ipa-australiapolice.com.au)

[kikciosdownunder.wordpress.com](http://kikciosdownunder.wordpress.com) (Blogue)

Caporal Nicole Grandmont

PHOTOS





